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Aan de staatssecretaris van Binnenlandse Zaken en 
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Drs. R.W. Knops 
Postbus 20011 
2500 EA  Den Haag 

 

 

 
 
 

 
 
Plaats en datum: Den Haag, 22 januari 2019 
Betreft: Vragen commissie Koninkrijksrelaties n.a.v. werkbezoek Saba/Statia januari 2019 
Ons kenmerk: 2019Z00888 
  
  
 
 
 

Geachte heer Knops, 
 
Namens de vaste commissie voor Koninkrijksrelaties zend ik u hierbij een lijst met vragen van de 
commissie naar aanleiding van het werkbezoek dat de commissie onlangs heeft afgelegd aan Sint 
Eustatius en Saba. 
 

1. Welke problemen ondervindt Caribisch Nederland door bureaucratische regels, bij voorbeeld de 

door Saba ondervonden problemen in de uitvoering van subsidies, toekenningen en andere 
aanvragen? Welke bureaucratische barrières zijn er ontstaan door de tussenkomst van Bonaire 
te vergen in de communicatie met Nederland? Welke maatregelen bent u voornemens te 
treffen om onnodige bureaucratie te voorkomen c.q. te beperken en de beslissingsbevoegdheid 
zo mogelijk meer bij Saba als verantwoordelijk orgaan zelf te leggen? 

 
2. Welke inspanningen zijn er gedaan om de werkelijke aard en omvang van armoede in Caribisch 

Nederland vast te stellen? Klopt het dat ouderen inmiddels ertoe gebracht zijn om met hun 
ouderdomspensioen hun kinderen en kleinkinderen financieel te ondersteunen, waardoor 
armoede en schrijnende situaties generaties lang onzichtbaar blijven? 

  
3. Kan worden voorzien in een overzicht van kosten van levensonderhoud op de afzonderlijke 

eilanden van Caribisch Nederland? Welke gevolgen vloeien hieruit voort voor de verdere 

besluitvorming over het sociaal minimum? 
 

4. Welke initiatieven worden genomen om het erosieprobleem op Sint Eustatius aan te pakken? Is 

inmiddels bekend hoe groot precies het erosieprobleem is? 
 

5. Wat zijn de realistische kansen voor landbouw op Caribisch Nederland in het algemeen en Sint 
Eustatius in het bijzonder? 

 
6. Welke maatregelen worden getroffen voor Saba en Sint Eustatius om natuur en cultuur te 

behouden en te versterken? 
 

7. Welke stappen zijn en/of worden inmiddels gezet naar bestuurlijke wederopbouw en draagvlak 
voor de komende verkiezingen op Sint Eustatius? Wat wordt bijvoorbeeld gedaan ter 
versterking van democratische structuren? 
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8. Bent u bekend met de kritiek van het bestuur op het eiland Saba dat het aanvragen van – over 

het algemeen vrij eenvoudige – vergunningen en subsidies bij de Rijksdienst Caribisch 
Nederland gepaard gaat met zeer lange doorlooptijden en veel bureaucratie? Zo ja, welke 
mogelijkheden bestaan er om meer feitelijke beslisbevoegdheid neer te leggen op Saba zelf? 

 
9. Op welke manier wordt invulling gegeven aan de aangenomen motie (kamerstuk 30 012, nr. 

83) over het inzetten van bibliotheken als plek voor persoonlijke ontwikkeling en centra voor 
leven lang ontwikkelen? Wat is het tijdspad voor deze plannen? 
 

10. Herkent u de signalen dat er voor de medische centra op Saba en Sint Eustatius veel 
(logistieke) belemmeringen zijn om patiënten goed te kunnen helpen en/of te repatriëren? En 
dat veel patiënten daardoor uitwijken naar Sint Maarten of Colombia? Bent u bereid deze 

kwesties onder de aandacht brengen bij uw collega’s, en hen aan te sporen om in overleg te 
gaan met het bestuur van de medische centra op Saba en Sint Eustatius? 
 

11. Klopt het dat het voor dialysepatiënten niet mogelijk is om behandeld te worden op Saba en 
Sint Eustatius? Ziet u mogelijkheden om deze behandelingen wel aan te kunnen bieden op 
deze eilanden? 
 

12. Klopt het dat het recent gesloten Nationaal Preventieakkoord ook gaat gelden op Saba en Sint 

Eustatius? Zijn er in dat kader al acties ondernomen op deze eilanden? 
 

13. De eilandsraadsleden en bestuurders hebben vragen gesteld over de organisatie van de 
verkiezingen van de Eerste Kamer; hebben deze vragen u bereikt?  
 

14. Op welke manier is er op Saba en Sint Eustatius voorlichting gegeven of wordt er voorlichting 

gegeven over de verkiezingen die moeten leiden tot de keuze van de Eerste Kamer in nieuwe 
samenstelling? Wordt de voorlichting alleen in het Nederlands aangeboden, of ook in het 
Engels? 
 

15. Klopt het dat een aantal vragen over de kiescolleges en de registratie van inwoners nog niet 
beantwoord zijn? Worden deze vragen alsnog beantwoord? 

 
16. Op Sint Eustatius wordt gesproken over een locatie voor een gevangenis. Het bestuur en 

inwoners zouden de voorkeur hebben voor een gevangenis op de plek van het oude 
bestemmingsplan, en niet op de nieuwe geplande locatie in de buurt van het UNESCO World 
Heritage. Wat zijn hier de afwegingen? 

 
17. Wat zijn de gemiddelde bankkosten op de eilanden? Hoe verhouden die zich tot de gemiddelde 

bankkosten in Nederland? Zijn er mogelijkheden om de kwaliteit van de dienstverlening van 
banken te verbeteren? 
 

18. Bent u bekend met de signalen dat op Saba en Sint Eustatius het internetwerk niet altijd 
stabiel is, en de kosten relatief hoog zijn? Ziet u mogelijkheden om dat te verbeteren? 
 

19. Klopt het dat er flinke prijsstijgingen zijn voor water en elektriciteit, specifiek ook op Sint 

Eustatius? Wat is de ontwikkeling van de prijs van deze diensten in de afgelopen jaren? Met 
welke prijs is gerekend in het onderzoek naar de toereikendheid van het sociaal minimum? Hoe 
beoordeelt u in dat licht het huidige sociale minimum? 
 

20. In het verleden zijn regelmatig afspraken gemaakt tussen het bestuur op Saba, de Tweede 
Kamer en de staatssecretaris voor Koninkrijksrelaties over zaken die Saba beter zelf kan doen 

en niet meer vanuit uit ministerie hoeven te worden gedaan. Te vaak lopen dergelijke politieke 

afspraken vervolgens kennelijk vast door ambtelijke onwil in de ministeries. Een voorbeeld is 
het besluit over werkvergunningen. Waarom lukt het niet om politieke afspraken met Saba ook 
daadwerkelijk door te voeren? Welke maatregelen gaat u nemen om dit soort onwil vanuit de 
ministeries in de toekomst te voorkomen? Hebt u behoefte aan meer ‘doorzettingsmacht’ om 
ambtelijke onwil en versnippering in het beleid met betrekking tot Saba (en in de toekomst 
Sint Eustatius) te voorkomen? 

 
21. Welke mogelijkheden ziet u om goedkoop internet door een (Nederlandse) aanbieder mogelijk 

te maken op Saba, Sint Eustatius en Bonaire? Bent u bereid de mededingingsregels zo toe te 
passen dat een stabiele en goedkope aanbieder van internet mogelijk wordt? 
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22. Waarom kunnen mensen op Saba, Sint Eustatius en Bonaire niet goed en goedkoop 
internetbankieren bij een grote Nederlandse bank zoals ABN Amro, Rabobank of ING, zoals in 

het Europese deel van Nederland wel mogelijk is? Bent u bereid met één van de banken 
(bijvoorbeeld ‘staatsbank’ ABN Amro) een overeenkomst te sluiten over goed en goedkoop 

internetbankieren? Bent u bereid om deze bank ook een pinautomaat te laten plaatsen op Saba 
en Sint Eustatius waar zonder extra kosten geld kan worden opgenomen? 
 

23. Waarom duurt het zo lang voordat nieuwe aanbieders een eerlijke kans krijgen om vluchten 
aan te bieden naar Saba en Sint Eustatius? Bent u bereid de regels aan te passen zodat nieuwe 
aanbieders een gelijke kans krijgen? 

 
24. Welke mogelijkheden ziet u om de geplande uitbreiding van de haven van Saba verder uit te 

breiden, zodat de haven niet alleen orkaanbestendig wordt maar ook beter en goedkoper 
vervoer van personen en goederen mogelijk wordt, grotere goederenschepen kunnen 
aanleggen en ook meer kleine cruiseschepen het eiland kunnen aandoen? 
 

25. Welke toegevoegde waarde heeft de Rijksdienst Caribisch Nederland? Deelt u de zorgen van 

veel mensen op Saba dat dit orgaan leidt tot veel onnodige en onwenselijke bureaucratie? 

 
26. Bent u bereid om voor Saba (en in de toekomst mogelijk ook voor Sint Eustatius) voortaan het 

‘nee-mits’-principe toe te passen, in die zin dat wetten en regels uit Nederland niet gelden voor 
deze bijzonder kleine eilanden, behalve als er goede redenen zijn om dit wel te doen? 
 

27. Klopt het dat een grotere veerboot naar Saba en Sint Eustatius het hele jaar door zou kunnen 

varen en dit de transportkosten voor de bewoners erg zou kunnen verlagen? Is het mogelijk 
om deze grotere veerboot rendabel te maken door zowel het vervoer van personen als van 
materiaal mogelijk te maken? 
 

28. Bent u bereid om een onderzoek mogelijk te maken naar vernieuwing en uitbreiding van het 
bejaardenhuis van Saba? 

 
29. Bent u bereid om alsnog een ‘sociaal minimum’ vast te stellen voor Saba, Sint Eustatius en 

Bonaire, als een inspanningsverplichting voor de toekomst? 
 

30. Klopt het dat het bestuur van Saba nog steeds niet zelf kan beslissen over het uitgeven en 

toekennen van werkvergunningen? Waarom niet? Wat is het bezwaar om dit niet toe te staan? 
 

31. Is het uitgangspunt ten aanzien van wetgeving nog steeds dat het kabinet terughoudend is met 
regelgeving voor Bonaire, Saba en Sint Eustatius? Waaruit blijkt dat? Is het uitgangspunt bij 
wetgeving dat wetgeving niet voor Bonaire, Saba en Sint Eustatius geldt tenzij het specifiek als 
zodanig wordt benoemd in de wet? Zo nee, waarom niet? 
 

32. Wat wordt er gedaan om de kosten van elektriciteit zo laag mogelijk te houden voor de 
inwoners van Saba, Sint Eustatius en Bonaire? Klopt het dat wetgeving ten aanzien van 

elektriciteit, bekostiging en netwerken wel werkt voor Bonaire, maar in veel mindere mate 
toegesneden is voor de situatie op Saba en Sint Eustatius? 
 

33. Een internetabonnement op Saba kost 160 dollar per maand. Ziet u kans om deze vaste kosten 
te verlagen? Is er een aanbieder die daar kansen voor ziet? Als er maar ruimte is voor 1 
aanbieder, is het dan mogelijk om die dan aan te wijzen zonder dat er sprake is van 

mededinging, gezien de kleinschaligheid van de eilanden? 

 
34. Welke zeggenschap heeft Nederland als aandeelhouder van Winair ten aanzien van de kosten 

van tickets tussen de eilanden int Maarten, Saba en Sint Eustatius? 
 

35. Ten tijde van het onderhoud aan het vliegveld van Saba is er voor die periode een veerdienst 
geweest. Deze was zeer succesvol vanuit het perspectief van de toename aan bezoekers aan 

Saba. Is het weer in dienst nemen van een dergelijke verbinding een optie om meer 
mogelijkheden van transport tussen de eilanden te hebben? 
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De commissie verzoekt u uw antwoorden op deze vragen uiterlijk 7 februari 2019 naar de Kamer te 
zenden. 
 

 
 

Hoogachtend, 
 
de griffier van de vaste commissie voor Koninkrijksrelaties, 
 
 
T.N.J. de Lange 

 


